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      	This is the first study for the Latapie House.

Erected on a 12mx9m rectangular base, the envelope consists on a standard plastic horticultural greenhouse, 6m high, fixed onton a 2,75m tall wall, giving directly onto the street and the party walls.

It defines a great, sheltered and closed volume, light-filled and transparent, in which an agreeable temperate climate is created all year round (the Balearic Islands).

Inside, two detached and largely openable structures in wood contain the living room, kitchen, bedrooms and a solarium terrace on three levels.

The roof and the north and west sides of the greenhouse are made of plastic film with an inflatable and highly insulating double wall. In winter, indoor climate control and comfort is ensured by harnessing solar radiation, and in summer through automated natural ventilation and cloth sunshades, thus enabling high temperatures to be avoided.

The building cost, higher than the objective fixed at 55.000 € exclusive ot tax, led us to rethink the project for arriving at the implementation of the definitive house.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architects

with Pierre Yves Portier, architect collaborator






      

      
      	C'est la première étude de la maison Latapie.

Sur la base d’un rectangle au sol de 12mx9m, l'enveloppe est constituée d'une serre horticole plastique standard, de 6m de hauteur, fixée sur un mur de hauteur 2,75m, plein sur la rue et les mitoyens.

Elle détermine un grand volume abrité et clos, lumineux et transparent, dans lequel on crée un climat tempéré et agréable toute l’année. (Iles Baléares)

À l’intérieur, deux constructions en bois, isolées et largement ouvrables, contiennent sur trois niveaux le salon, la cuisine, les chambres, et une terrasse solarium.

Le toit de la serre et les parois nord et ouest sont constituées de films plastiques en double paroi gonflable, très isolants. 

Le confort climatique intérieur est assuré, en hiver en captant le rayonnement solaire, en été, par une ventilation naturelle importante automatisée et des toiles d’ombrage, permettant d’éviter les températures élevées.

Le coût de construction, supérieur à l’objectif fixé à 55 000 € hors taxes, a conduit à repenser le projet pour aboutir à la réalisation de la maison définitive.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architectes

avec Pierre Yves Portier, architecte collaborateur




      

    


  



